
Gdzie urządzić miejsce gromadzenia odpadów przy pl. Muzealnym?

Notatka ze spotkania konsultacyjnego

Jaki był kontekst konsultacji?

Spotkanie konsultacyjne dotyczyło lokalizacji miejsca gromadzenia odpadów

na podwórku pomiędzy ulicami: pl. Muzealny i Piłsudskiego. Wykonanie

konsultowanego projektu odbywa się w ramach Funduszu Osiedlowego.

Projekt zakładał wykonanie nowego miejsca gromadzenia odpadów, bliżej ul.

Piłsudskiego. Spotkał się on jednak z dużym sprzeciwemmieszkańców i

mieszkanek podwórka.

Informacje o spotkaniu

Sposób zbierania opinii: Podczas spotkania konsultacyjnego i drogą mailową

Miejsce spotkania: ODLOT. Strefa Partycypacji, ul. Piłsudskiego 34

Termin spotkania: 22.02.2023 r. (środa), godz. 17.30

Liczba uczestników: 13 osób

Liczba nadesłanych e-maili: 1

Inicjator: Zarząd Zasobu Komunalnego weWrocławiu

Wsparcie merytoryczne: Iwona Błocian i Marta Słupik (Zarząd Zasobu

Komunalnego)

Moderator/ka: Jan Chrzan i Maria Rudnicka-Myślicka (Fundacja na Rzecz

Studiów Europejskich)
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https://www.wroclaw.pl/rozmawia/fundusz-osiedlowy-projekt/przedmiecie-widnickie-5


Dodatkowe informacje

Projekt nowych miejsc gromadzenia odpadów wzbudził kontrowersje wśród

mieszkańców i mieszkanek. Spotkanie konsultacyjne miało na celu

wypracowanie nowych rekomendacji dotyczących miejsc gromadzenia

odpadów.

W ramach działań informacyjnych m.in.: w serwisie Wrocław Rozmawia

utworzono osobną podstronę o konsultacjach, a w okolicy podwórka pomiędzy

pl. Muzealnym a ul. Piłsudskiego rozwieszono 20 plakatów.

W spotkaniu wzięli udział Przewodnicząca Zarządu oraz Przewodniczący Rady

Osiedla Przedmieście Świdnickie – Magdalena Szczepaniak i Mariusz Put.

Bardzo dziękujemy wszystkim mieszkankom i mieszkańcom

za udział w konsultacjach. Wasz głos jest ważny!
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Zestawienie opinii

l.p. Opinia
Odpowiedź

Zarządu Zasobu Komunalnego

1 Nowe miejsce gromadzenia

odpadów zaprojektowane jest

zbyt blisko okien mieszkańców

bloku przy ul. Piłsudskiego.

Wyjaśnienie

Nowemiejsce gromadzenia

odpadów jest oddalone od okien

o przepisową odległość.

2 Z projektu wynika, że, wyrzucając

śmieci (odpady zmieszane i bio,

czyli najczęściej używane),

będziemy stać na chodniku od

strony ulicy, a jest duży ruch,

więc to wywołuje stres.

Wyjaśnienie

Pojemniki zostały usunięte.

Przed pojemnikami była

zachowana strefa chodnika, która

umożliwiała wyrzucanie śmieci.

Pojemniki mają pedał i otwór

wrzutowy na całej szerokości.

3 Boimy się, że śmieci nie będą

odbierane – są słupki i śmieciarka

może nie przejechać.

Opinia uwzględniona

Miejsce gromadzenia odpadów

zostaje przeniesione bliżej

wjazdu, na pas drogowy, w

miejsce części obecnego

parkingu dla samochodów.

4 Potrzebna jest kontrola umów

dotyczących wyrzucania

odpadów z okolicznymi firmami

– SalonemMuzycznym RIFF, Edo,

Salonem sukien ślubnych Atelier

Agata Gajek i Atalier Agnieszka

Wyjaśnienie

Umowy dotyczące gminnych

lokali użytkowych zostaną

sprawdzone przez ZZK. Umowy

lokali użytkowych poza zasobem

gminy są w posiadaniu
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Światły. Firmy te wyrzucają duże

ilości kartonów do śmietników

na podwórku. Czy te firmy mają

wyznaczone miejsce

gromadzenia odpadów właśnie

w tych śmietnikach?

zarządców wspólnot

mieszkaniowych i to do nich

należy zwrócić z prośbą o

weryfikację tych umów.

5 Co będzie na starymmiejscu

gromadzenia odpadów?

Wyjaśnienie

Podczas spotkania

konsultacyjnego mieszkańcy i

mieszkanki zarekomendowali

zdemontowanie szyn i

pozostawienie miejsca bez

szczególnego

zagospodarowania.

6 Co zrobić wmiejscu po murkach,

które zostały ostatnio

zlikwidowane – może tam

powinno się znaleźć miejsce na

składowanie śmieci

gabarytowych?

Wyjaśnienie

Wnajbliższym czasie zostaną

wycięte drzewa przy przedszkolu.

Rada Osiedla planuje tam

wykonać wiatę na rowery.

Odpowiedź dotycząca odbioru

gabarytów pozostaje poza

zakresem zadań ZZK. Informacji

udzielić może spółka Ekosystem.

7 Jak wykorzystane zostanie

miejsce przygotowane na nowe

pojemniki, na którym

Wyjaśnienie

Podczas spotkania

konsultacyjnego mieszkańcy i
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zamontowane zostały już szyny

na pojemniki? Czy można by

przeznaczyć je na miejsca

parkingowe?

mieszkanki zarekomendowali

zamontowanie szyn i

pozostawienie miejsca bez

szczególnego zagospodarowania

Wysepka pełni funkcję chodnika

i swoją nośnością nie jest

dostosowana do możliwości

parkowania.

8 Istniejące miejsce gromadzenia

odpadów powinno zostać

pozostawione i rozbudowane z

wykorzystaniem 2 miejsc

parkingowych. W ten sposób

śmieciarka nie będzie musiała

wyjeżdżać w głąb podwórka, a

po drugiej stronie ulicy mogłyby

znaleźć się pojemniki, które

śmieciarka również będzie

mogła wywieźć.

Opinia uwzględniona

9 Czy topole rosnące pomiędzy

terenem przedszkola a blokiem

przy ul. Kościuszki mają zostać

wycięte?

Wyjaśnienie

Topole do końca marca mają

zostać wycięte.

10 W podwórku powinna zostać

zamontowana lampa solarna,

najlepiej w jego centralnej części,

przy ścieżce, obok placu zabaw.

Opinia uwzględniona
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11 Potrzebna jest wymiana słupków

wzdłuż klatek przy ul.

Piłsudskiego 22, 23, 26.

Opinia uwzględniona

Słupki zostaną uzupełnione

przez BOK.

12 Po podwórku biegają psy, tu są

urządzane im zabawy; psy są

psami ras agresywnych, co

powoduje poczucie zagrożenia

wśród mieszkańców i

mieszkanek.

Wyjaśnienie

Incydenty naruszania zasad

współżycia społecznego,

zagrożenia bezpieczeństwa

mieszkańców lub dewastacji

należy zgłaszać służbom (straż

miejska, policja), które dysponują

narzędziami karania takich

wykroczeń.

13 Dostawcy sklepu NanoŻabka

niszczą chodnik podczas

wyładunku i transportu towaru.

Wyjaśnienie

W trakcie wizji lokalnej okazało

się, że przyczyną zniszczenia

chodnika są korzenie drzew.

14 Jaki jest obecnie szacowany

koszt inwestycji?

Wyjaśnienie

Koszt gniazda wraz z zakupem

pojemników wynosi około 110 tys.

zł (kwota z przetargu z maja 2022

r.).

15 Zamontowane szyny pod

pojemniki PRESKO powinny

zostać jak najszybciej

zdemontowane.

Opinia uwzględniona

Szyny i pojemniki zostały

zdemontowane.
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16 Ile osób będzie składować

śmieci? Co z osobami, które nie

są zgłoszone do wywozu śmieci,

a wyrzucają je?

Wyjaśnienie

Pytanie dotyczy zagadnienia

poza zakresem zadań ZZK.

Z pytaniem należy zwrócić się do

Ekosystemu.

17 Czy będzie wystarczająco dużo

miejsca na śmieci?

Wyjaśnienie

Liczbę pojemników ustala się na

podstawie wyliczeń

wynikających ze złożonych

“deklaracji śmieciowych” spółce

Ekosystem. Wielkość miejsca

gromadzenia odpadów jest

projektowana na podstawie tych

informacji z Ekosystemu.

Wszelkie wątpliwości dotyczące

wyliczeń należy zgłaszać spółce.

18 Gabaryty muszą być odbierane

częściej niż raz na pół roku.

Wyjaśnienie

Odbiorem śmieci w mieście oraz

harmonogramem dla

poszczególnych miejsc zbierania

odpadów zajmuje się spółka

Ekosystem. Do niej więc należy

bezpośrednio zgłaszać takie

opinie.

19 O której godzinie zazwyczaj będą

odbierane śmieci?

Wyjaśnienie
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Odbiorem śmieci w mieście oraz

harmonogramem dla

poszczególnych miejsc zbierania

odpadów zajmuje się spółka

Ekosystem. Takie pytanie należy

więc przesłać bezpośrednio do

niej.

20 Czy da się, by przedszkole miało

wywóz śmieci razem z

podwórkiem?

Wyjaśnienie

Odpowiedź nie jest w zakresie

kompetencji ZZK. Ta kwestia

wymaga zaangażowania spółki

Ekosystem i dyrekcji przedszkola.

21 Jest wiele wątpliwości co do

skuteczności nowego systemu

odbioru odpadów PRESKO i nie

jesteśmy do końca przekonani,

że rozwiąże nasz problem z

bałaganem przy śmietnikach.

Kto i w jakiej częstotliwości

będzie sprzątał śmieci, które nie

zmieszczą się do pojemników,

bądź nie zostaną do nich

wrzucone i będą zalegać

dookoła?

Wyjaśnienie

Zagadnienie dotyczy

kompetencji spółki Ekosystem.

Do niej należy zgłaszać swoje

opinie na temat przyszłego

funkcjonowania systemu.

22 Brak porozumienia co do

jednoczesnego odbioru

odpadów z przedszkola i

podwórka będzie generował

Wyjaśnienie

Zagadnienie pozostaje poza

zakresem zadań ZZK.

Porozumienie należy
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ciągły hałas i zakorkuje ruch na

drodze w podwórku.

zaproponować spółce Ekosystem

i dyrekcji przedszkola.

23 Nie wykluczamy, że jeśli system

PRESKO okaże się nieskuteczny

w rozwiązaniu

naszego problemu śmieciowego,

być może wrócimy do starych i

sprawdzonych rozwiązań i

postawimy pojemniki „starego

typu” w wiacie śmietnikowej

zamykanej na klucz.

Wyjaśnienie

Problemy z systemem PRESKO

należy zgłaszać spółce

Ekosystem.

Spotkanie przeprowadzono w ramach zadania publicznego „Wsparcie

procesów konsultacji społecznych na terenie gminy Wrocław w roku 2023”

realizowanego przez Fundację na Rzecz Studiów Europejskich

i współfinansowanego ze środków Gminy Wrocław.

Wrocław | 12.04.2023 r.
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